
Sote uudistuksen näkökohtia.

Soten liikevaihto on nykyisellään noin 10 mrd €/v. Tämä on suuruusluokaltaan rahamäärä, jota sote 
uudistuksen kautta pyritään hallitsemaan nykyistä käytäntöä tehokkaammalla tavalla. Lisäksi pyritään 
paremmin hallitsemaan kustannustason nousua tulevaisuudessa.

Soteen liittyy useita näkökohtia. Pyritään laskemaan kustannuksia 3 mrd €/v, saamaan yksilön 
terveydenhoitoon enemmän valinnanvapautta, pyritään saamaan lisää tehokkuutta jne. Tuo 3 mrd € 
kustannussäästö merkitsee 30 % kustannustason laskua. Näin suuri kustannustason laskuprosentti on kova 
tavoite ja usein mahdoton esimerkiksi liike-elämässä. Tuntuisi luontevimmalta ensimmäiseksi keskittyä 
kustannustason nousun hillitsemiseen.

Yhdenvertaisuudesta on myös keskusteltu sote uudistukseen liittyen. Informaatioteknologia kehittyy 
voimakkaasti. Päästään entistä enemmän hallitsemaan suuria tietomääriä, jotka sisältävät yksilöiden 
elämään liittyviä tekijöitä. On vaara, että tämän informaation avulla yksilöt luokitellaan hyviin ja huonoihin 
terveyspalvelujen käyttäjien asiakasryhmiin. Tämä voi johtaa niin sanottuun rusinoiden poimimiseen 
pullasta, eli pyritään vapaassa kilpailussa palvelemaan vaan tuottavimmat asiakkaat. Tämän hallinta on 
merkittävä ja vaikea lainsäädännöllinen haaste yhteiskunnalle.

Sote uudistuksessa on kysymys suurista rahamääristä. Lisäksi työmäärältään asia koskee 200.000 
henkilötyövuotta. Asia herättää intohimoja puolesta ja vastaan. Luonnollisesti tulee välttää turhia kuluja. 
Pitäisi myös muistaa, että terveydestä ja hyvinvoinnista huolehtiminen on yhteiskunnan tärkeimpiä asioita, 
jonka päälle on hyvä rakentaa kansakunnan tulevaisuutta.
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